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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 22. 5. 2024 
 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0107/SO/2024  
Programová služba: TA3 
Vysielateľ: C.E.N. s.r.o. 
Číslo autorizácie vysielania: AT/87  
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) v senáte 
1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana Bindasa                      
a PhDr. Marty Danielovej postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet                                       
na preverenie evidovaný pod č. 0107/SO/2024 smerujúci voči vysielaniu programovej služby TA3 
vysielateľa C.E.N. s.r.o. a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona                              
č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 3. 6. 2024           Z: PgO 
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OBSAH  PODNETU: 
„Odvysielanými vyjadreniami boli porušené: 
§ 61, ods. (1), písm. a), b), c), 
§ 62, ods. (1), písm. a), ods. (6), ods. (10), ods. (12).“ 
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 61 Ochrana ľudskej dôstojnosti a ľudskosti 
(1) „Obsahová služba, ktorú poskytuje vysielateľ alebo poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby                              
na požiadanie, musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 
a) propagovať vojnu alebo opisovať kruté alebo inak neľudské konanie spôsobom, ktorý je ich 
nevhodným zľahčovaním, ospravedlňovaním alebo schvaľovaním, 
b) šíriť alebo sprístupňovať informácie verejnosti s úmyslom verejne podnecovať na spáchanie 
niektorého z trestných činov terorizmu alebo verejne schvaľovať niektorý z trestných činov terorizmu, 
c) propagovať násilie a otvorenou alebo skrytou formou podnecovať násilie alebo nenávisť, znevažovať 
alebo hanobiť na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka, viery a náboženstva, politického či iného 
zmýšľania, majetku, zdravotného postihnutia, veku, sexuálnej orientácie, narodenia, národného alebo 
sociálneho pôvodu, genetických vlastností, štátnej príslušnosti, príslušnosti k národnosti alebo                                
k etnickej skupine.“ 
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ podnetu na preverenie namietal program Téma dňa, odvysielaný dňa 11. 3. 2024 o cca  
19:50 hod. na programovej službe TA3. V podnete bolo uvedené iba to, že odvysielanými vyjadreniami 
boli porušené ustanovenia zákona č. 264/2022 Z. z. týkajúce sa ľudskej dôstojnosti a ochrany 
maloletých. Podávateľ ani po opätovnom vyzvaní Kanceláriou Rady svoj podnet nijakým spôsobom 
nekonkretizoval. 
Pozn. Kancelárie Rady: podnet v časti týkajúcej sa ochrany maloletých bol príslušnému orgánu, t. j. 
Komisii na ochranu maloletých, postúpený na zasadnutí Rady dňa 9. 5. 2024. 
 
Namietaný program Téma dňa zo dňa 11. 3. 2024 sa skladal z dvoch častí. V prvej časti, ktorou bola                
na základe Radou schváleného projektu diskusia moderátora s kandidátom na prezidenta SR, bol 
hosťom Andrej Danko. V druhej časti programu bol mimoriadnym hosťom český exprezident Václav 
Klaus, ktorý bol v tom čase na návšteve Bratislavy. Vysielateľ charakterizuje program Téma dňa 
nasledovne: „Téma dňa reflektuje témy zo všetkých oblastí spoločenského života s cieľom odhaliť 
pozadie, príčiny a dosah konkrétnych udalostí na ľudí.“1 
 
V prvej časti programu, po úvodnom predstavení kandidáta, nasledovala diskusia, v ktorej moderátor 
kládol otázky a respondent odpovedal. Prvou témou boli dôvody jeho kandidatúry. Andrej Danko ju 
berie ako svoju úlohu a chce, aby vo voľbách zaznel národný hlas. Otvorene skonštatoval, že nechce 
zjednocovať spoločnosť a bojuje s liberalizmom a progresivizmom. Chce silný štát a vládnuť pevnou 
rukou ako Viktor Orbán v Maďarsku. Vyzdvihol tiež šport, kultúru a životnú úroveň v Maďarsku. 
 
Ďalšia časť diskusie sa týkala jeho káuz, ako nehoda, pri ktorej A. Danko zdemoloval semafor                                    
v bratislavskej Dúbravke, či kúpa letenky za 900 eur, s ktorou súkromne cestoval. A. Danko uviedol 
výhrady, že médiá s opozíciou na neho neustále útočia a poukázal na realizáciu jeho návrhov z rokov 
2016-2020, ako napríklad rekreačné poukazy. 
 

                                                 
1 https://www.ta3.com/tema-dna 
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Moderátora zaujímalo aj to, čím by išiel príkladom. A. Danko odpovedal, že ako advokát čisto zdanil  
8 miliónov eur, pochádza z chudobného regiónu, z chudobných pomerov a je proslovenský. Podľa 
svojich slov nemá najlepšie PR, ale vždy presadzoval opatrenia v prospech ľudí. 
 
Moderátor sa ho spýtal, či v prípade, ak nebude mať šancu, nepodporí iného kandidáta. A. Danko 
odpovedal, že toto je ešte predčasné. V prípade úspechu by zvolal predsedníctvo strany a s ním by sa 
poradil, čo ďalej. Prieskumy verejnej mienky sú podľa neho zmanipulované a neverí im. 
 
Pokračovanie diskusie sa týkalo zhoršenia vzťahov medzi českou a slovenskou vládou, vojny na 
Ukrajine a iných geopolitických tém, ako napríklad Green Deal, migrácia a vzťahy v rámci EÚ a NATO. 
V závere diskusie A. Danko uviedol, že verí v porážku liberalizmu a prezidentom nebude „americký 
poskok“ alebo niekto iný z „liberálnej lobby.“ 
 
V druhej časti programu bol hosťom bývalý český prezident Václav Klaus. Témou rozhovoru boli česko-
slovenské vzťahy vo svetle aktuálneho zrušenia medzivládnych konzultácií zo strany českého premiéra 
Petra Fialu. V. Klaus s takýmto krokom rozhodne nesúhlasí a považuje ho za chybu. Okrajovo sa dotkli 
aj geopolitickej témy - vojny na Ukrajine. Český exprezident Václav Klaus je za mierové urovnanie 
konfliktu. Na konci diskusie moderátora zaujímal aj jeho vzťah k Slovensku, ktorý bol podľa V. Klausa 
vždy kladný. 
 
Podávateľ podnetu na preverenie namietal porušenie ustanovení zákona č. 264/2022 Z. z. týkajúce sa 
ľudskej dôstojnosti, konkrétne § 61 ods. 1 písm. a), b), c), podľa ktorých: 
(1) „Obsahová služba, ktorú poskytuje vysielateľ alebo poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby na 
požiadanie, musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 
a) propagovať vojnu alebo opisovať kruté alebo inak neľudské konanie spôsobom, ktorý je ich 
nevhodným zľahčovaním, ospravedlňovaním alebo schvaľovaním, 
b) šíriť alebo sprístupňovať informácie verejnosti s úmyslom verejne podnecovať na spáchanie 
niektorého z trestných činov terorizmu alebo verejne schvaľovať niektorý z trestných činov terorizmu, 
c) propagovať násilie a otvorenou alebo skrytou formou podnecovať násilie alebo nenávisť, znevažovať 
alebo hanobiť na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka, viery a náboženstva, politického či iného 
zmýšľania, majetku, zdravotného postihnutia, veku, sexuálnej orientácie, narodenia, národného alebo 
sociálneho pôvodu, genetických vlastností, štátnej príslušnosti, príslušnosti k národnosti alebo                                 
k etnickej skupine.“ 
 
V súvislosti s namietaním vyššie uvedených ustanovení zákona č. 264/2022 Z. z. týkajúcich sa ľudskej 
dôstojnosti sme v programe zaznamenali nasledujúce vyjadrenia A. Danka, ktoré mohli byť dôvodom 
podávateľových námietok. 
 
Vyjadrenia vzťahujúce sa k sexuálnym menšinám: 
„Tak, nemám 60 rokov ako Fico, ale je pravda, že som ovplyvnený a mám toho plné zuby, keď vidím ako 
liberálna politika Bruselu valcuje Slovensko, ako musíš mať peniaze z Ameriky, ale musíš byť 
homosexuál, len vtedy si prijateľný pre všetky tie médiá, takže áno, idem do boja a chcem zabojovať 
o to, aby Slovensko malo prezidenta, ktorý Slovensko nezradí a myslím si, že nech o mne hovoria čo 
chcú, ja som do politiky prišiel ako advokát, ktorý niečo dokázal, dokázal som stranu s mínus pod 5 
percentami dostať opäť do parlamentu. Bol som predseda národnej rady 4 roky a dnes sme vo vláde                  
a som rád, že táto vláda vznikla, lebo bez spojenia národných síl Huliaka, Tarabu, Kuffovcov by Robert 
Fico nebol premiérom.“ 
(...) 
 „My si médiá neplatíme, aby nás opisovali pozitívne a sú tu médiá Denník N, SME-čko, Aktuality,                         
až niekedy je aj niekedy bulvár, ktorý keď máte frajerku je problém, ale keď ste homosexuál, tak to 
nenájdete v žiadnom článku.“ 
(...) 
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„No, viete čo, nelúčim sa, ale ešte stále verím, že ten liberalizmus zastavíme a že prezidentom nebude 
americký poskok, alebo niekoho koho si oni menujú, alebo niekto z liberálnej lobby alebo inej lobby, 
takže som normálny heterosexuálny chlap, ako hovorí Fico, ktorý buchne do semaforu, ale nezradím 
Slovensko.“ 
 
Sme toho názoru, že vyššie uvedené vyjadrenia A. Danka, v ktorých sa zmienil o homosexuáloch 
smerovali primárne voči médiám, neboli namierené voči homosexuálom ako skupine a v danom 
kontexte a minimálnom rozsahu nemali dehonestujúci či nenávistný charakter.  
 

*    *    *  
 
Vyjadrenia týkajúce sa migrácie: 
A. Danko: „Viete čo, z Európskej únie, ak to ďalej tak pôjde, množstvo štátov začne vystupovať. Zoberte 
si len zadĺženie jednotlivých štátov, ktoré prekročuje 100 percent HDP. Zoberte si ten komunizmus, ktorý 
je na západe, tak my tu ideme platiť za nejakého černoška 20 000 euro, že západ nám povie, že keď 
vám ich nemôžeme doviezť, tak nám za nich zaplaťte 20 000 euro. Naši ľudia, čo by dali za to naši 
dôchodcovia, keby každý dostal 20 000 euro a my za ľudí, ktorí v Európskej únii nikdy nič nerobili, tak 
to platíme, takže...“ 
Moderátor: „No dobre, ale to musí ísť o človeka, ktorého tam vylovili niekde z tej studenej vody.“ 
A. Danko: „Ale ja ho kašlem, nech ho naložia a odvezú do Afriky. Čo my máme zaňho platiť, ešte Slováci, 
veď my tu, naozaj množstvo ľudí žije z ruky do úst, tak jednoducho mi už nevysvetľujte donekonečna, 
že každý, kto sa sem preplaví, tak tu bude mať raj. Ako proste, máme čo tu robiť s ľuďmi, ktorí tu žijú, 
my sme nekolonizovali niektoré štáty. Nech sa o nich starajú Francúzi, Španieli, čo my s tými ľuďmi 
máme, ktorí sem prichádzali?“ 
Moderátor: „Kde je ten chlieb a soľ, kde je tá tradičná pohostinnosť Slovenska?“ 
A. Danko: „Ale prestaňte. Zas na tú slovenskú dobrotu máme doplatiť? Proste musíme si svoje chrániť 
a áno, ja vnímam v niektorých štátoch politikov, ktorí už hovoria, že z únie silné štáty možno odídu. 
Francúzsko, Nemecko, Benelux. Uvidíte, že oni si vytvorili model, ktorým nás zadĺžili, ovládajú, 
sofistikovane ovládajú a na konci dňa samotné niektoré veľké štáty môžu prvé odísť.“ 
 
Je na mieste skonštatovať, že výraz „černoško“, ktorý odznel v rámci vyššie uvedených vyjadrení 
týkajúcich sa kritiky migračnej politiky EÚ, možno považovať za označenie, ktoré nie je úplne v súlade 
s etikou. Nemyslíme si však, že by svojou intenzitou v danom kontexte mohlo ísť o znevažovanie na 
základe farby pleti. Istým spôsobom znevažujúco, či dehonestujúco voči migrantom ako takým však 
mohli na divákov pôsobiť expresívnym spôsobom vyjadrené názory A. Danka voči pomoci migrantom, 
cit.: 
Moderátor: „No dobre, ale to musí ísť o človeka, ktorého tam vylovili niekde z tej studenej vody.“ 
A. Danko: „Ale ja ho kašlem, nech ho naložia a odvezú do Afriky. Čo my máme zaňho platiť, ešte Slováci, 
veď my tu, naozaj množstvo ľudí žije z ruky do úst, tak jednoducho mi už nevysvetľujte donekonečna, 
že každý, kto sa sem preplaví, tak tu bude mať raj. Ako proste, máme čo tu robiť s ľuďmi, ktorí tu žijú, 
my sme nekolonizovali niektoré štáty. Nech sa o nich starajú Francúzi, Španieli, čo my s tými ľuďmi 
máme, ktorí sem prichádzali?“ 
Moderátor reagoval na A. Danka slovami: „Kde je ten chlieb a soľ, kde je tá tradičná pohostinnosť 
Slovenska?“ , čím vyvážil možný negatívny kontext jeho prejavu a názorov. Pripomenul mu slovenskú 
pohostinnosť, zjednocovanie všetkých občanov SR vrátane menšín, ľudskosť, súcit. 
 
Na základe uvedeného sme toho názoru, že vyjadrenia A. Danka nemali svojím charakterom i rozsahom 
takú intenzitu, aby zadávali dôvod pre možné porušenie § 61 ods. 1 písm. a), b), c) zákona  
č. 264/2022 Z. z. 
 

*    *    *  
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ZÁVER: 
Na základe uvedených skutočností sa domnievame, že vysielateľ programovej služby TA3 odvysielaním 
programu Téma dňa zo dňa 11. 3. 2024 neporušil ustanovenie § 61 ods. 1 písm. a), b), c) zákona  
č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 
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 K bodu č. 32   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0107/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: Téma dňa   
Deň vysielania: 11. 3. 2024       
Čas vysielania: 19:50 hod.      
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu vysielateľa.  
 
časový kód záznamu o cca: 
19:40:00 Časť reklamného bloku, zvukovo-obrazový komunikát, upútavka na program Biznis, zvukovo-
obrazový komunikát, program Počasie, zvukovo-obrazový komunikát, upútavka na program Téma dňa, 
program Bez komentára, zvukovo-obrazový komunikát, upútavka na program Kráľ na ťahu, program 
Flešky, zvukovo-obrazov komunikát, reklamný blok, zvukovo-obrazov komunikát, upútavka                                 
na program Týždeň v športe, zvukovo-obrazový komunikát označujúci sponzora programu (Fortuna), 
zvukovo-obrazový komunikát. 
19:50:10 Začiatok programu Téma dňa 
Úvodná zvučka programu. 
Moderátor: „Dámy a páni, vážení diváci televízie TA3. Kampaň k prezidentským voľbám 2024                                
je v plnom prúde, rovnako ak naše diskusie s tými, ktorí sa chcú stať prezidentom Slovenskej republiky. 
Kandidátov je jedenásť, ale zvíťaziť môže len jeden z nich. V dnešnej Téme dňa Vám ponúknem rozhovor 
s kandidátom Andrejom Dankom. Dámy a páni, vitajte pri sledovaní Témy dňa k prezidentským voľbám 
2024. Kandidáta na prezidenta Slovenskej republiky Andreja Danka si teraz predstavíme v jeho 
stručnom životopise. Narodil sa 12. augusta 1974 v Revúcej, v roku 98 absolvoval štúdium práva na 
Právnickej fakulte univerzity Komenského v Bratislave. V októbri 2012 bol zvolený za predsedu 
Slovenskej národnej strany. V marci 2016 bol zvolený do funkcie predsedu Národnej rady, no a v roku 
2020 nebol zvolený za poslanca a Slovenská národná strana sa nedostala do parlamentu. To sa zmenilo 
v roku 2023, keď na čele kandidátky Slovenskej národnej strany sa Andrej Danko vrátil do parlamentu 
a stal sa jeho podpredsedom. Pán Danko, vitajte v Téme dňa.“ 
Andrej Danko, kandidát na prezidenta SR: „Dobrý večer, ďakujem za pozvanie.“ 
Moderátor: „Prvá otázka je rovnaká pre každého kandidáta, prečo ste sa rozhodli kandidovať na 
prezidenta Slovenskej republiky?“ 
A. Danko: „Keďže sme neurobili dohodu v koalícii a vždy som hovoril, že nech kandiduje Fico, tak som 
nemal inú alternatívu, len kandidovať, ale samozrejme beriem to aj ako svoju politickú úlohu a chcem, 
aby národný hlas v týchto voľbách zaznel.“ 
Moderátor: „No, tak tých možností ako môže zaznieť národný hlas je viacero. Vy sa prezentujete ako 
človek, ktorý chce vládnuť tvrdou rukou, mocensky ovládať štát, vyplýva to z vašich viacerých vyjadrení. 
Prezident by však mal zjednocovať. Nie ste príliš ovplyvnený straníckou politikou a takými tými 
osobnými animozitami, ktoré v nej vznikajú na to, aby ste mohli byť prezidentom všetkých občanov?“ 
A. Danko: „Tak, nemám 60 rokov ako Fico, ale je pravda, že som ovplyvnený a mám toho plné zuby, 
keď vidím ako liberálna politika Bruselu valcuje Slovensko, ako musíš mať peniaze z Ameriky, ale musíš 
byť homosexuál, len vtedy si prijateľný pre všetky tie médiá, takže áno, idem do boja a chcem zabojovať 
o to, aby Slovensko malo prezidenta, ktorý Slovensko nezradí a myslím si, že nech o mne hovoria čo 
chcú, ja som do politiky prišiel ako advokát, ktorý niečo dokázal, dokázal som stranu s mínus pod 5 
percentami dostať opäť do parlamentu. Bol som predseda národnej rady 4 roky a dnes sme vo vláde               
a som rád, že táto vláda vznikla, lebo bez spojenia národných síl Huliaka, Tarabu, Kuffovcov by Robert 
Fico nebol premiérom.“ 
Moderátor: „No, dobre. Len som sa teda pýtal, či viete zjednocovať všetkých občanov. Tam patria aj 
tie menšiny, národnostné, sexuálne a tak ďalej, ktoré ste aj trošku spomenuli.“ 
A. Danko: „Viete čo, ja už nemám tú ideu všetkých zjednotiť. Ja si myslím, že nech nás je 51 percent                   
a nech tých slniečkárov zastavíme, my sme naozaj v politickej vojne. Často hovoríme aj Petrovi 
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Pellegrinimu, že nemôžeš hrať na 2 strany, pretože dnes sú to len liberáli, a to čo nám stvára opozícia 
a to sa týka aj toho, čo teraz Šimečka urobil, ako zneužil tie svoje liberálne kontakty v Česku, aby 
pošpinili slovenskú vládu, že sa tu nerešpektuje vlastne ani výsledok volieb. Dnes sú len oni a my a buď 
si Slováci zvolia liberálnych kandidátov, alebo si zvolia národného politika s tým, že ja som mal obdobie 
2016-20, ku každému som bol slušný a vulgarizmami ma Matovič takmer dostal na dno mimo 
parlamentu. Stále nás pošpiňovali rigoróznymi prácami a to sa deje aj dnes, že o nás nenájdete dobrý 
článok v Denníku N, SMEčku, v Aktualitách. Sme v politickej vojne a títo liberálni politici potrebujú pevnú 
ruku, takže ja by som bol iný ako Pellegrini, určite, určite iný ako Korčok, mám svoj príbeh. Mne čokoľvek 
sa stane, je desaťkrát viac pripisované alebo do mňa útočené, ale na konci dňa, ak mojím najväčším 
hriechom má byť nejaký ohnutý semafor alebo rigorózka, kedy sa všetko ukázalo, že som mal pravdu, 
tak jednoducho určite sú to menšie hriechy, ako keď pozerám na svojich politických súperov.“ 
Moderátor: „Takže ani by ste sa netvárili, že zastupujete všetkých občanov, ale len tých, ktorí vás 
volia?“ 
A. Danko: „Pán Bielik, už nie, už nie. Stačilo. Ako Slovensko, ak nebude vládnuť aj Robert Fico pevnou 
rukou ako Orbán, ak sa tu budeme hrať na tanečky, že aj s tými je dobré, aj s tými nie, ako Slovensko 
musí byť hrdý suverénny štát. Slušnosť nás dostala tam, kam nás dostala. Oni sú slušní, títo liberálni 
politici, len keď sú v opozícii. Vtedy hovoria o demokracii, ale keď vládnu, tak sme videli čo tu robili, či 
to bol Ódor, Heger alebo Matovič. Títo ľudia rozumejú len pevnej ruke.“ 
Moderátor: „Spomínali ste Viktora Orbána. Ján Slota, váš predchodca vo funkcii predsedu Slovenskej 
národnej strany sa kedysi Budapešti vyhrážal tankami, vy však považujete Viktora Orbána takmer za 
svoj vzor, hovorili ste to už viackrát, prečo? Neprekážajú vám jeho provokácie s mapou Uhorska, slová 
o historických maďarských územiach?“ 
A. Danko: „Som 12 rokov predsedom. Chápem, že stále budú niektorí ľudia hovoriť o Slotovi, ale Slotu 
som zo SNS poslal preč, pretože sa veľmi neslušne zachoval k SNS a som taký, proste, keď potrebujem 
politicky zabojovať, môžu ma podceňovať koľko chcú, dokážem sa vzoprieť a spojiť. Viktor Orbán dnes 
robí najlepšiu národnú politiku. Choďte do Maďarska a pozrite sa na šport, kultúru, cestovný ruch, 
pozrite sa na kvalitu života a tie idiotizmy, ktoré prezentuje Šimečka, rozmaznaný to synček svojho ocka, 
ktorý mu daroval politickú stranu v područí oligarchov a financmajstrov s Denníkom N, tak jednoducho 
títo ľudia nemôžu Orbánovi ani tašku nosiť.“ 
Moderátor: „Tak, môžeme sa pozrieť, napríklad, kurz forintu, ten nie je až taký pozitívny...“ 
A. Danko: „Choďte, nie pán, už stačí tieto reči, viete, ja, ja vám poviem, tak choďte a najedzte sa                             
v Šamoríne a najedzte sa na Balatone a porovnajte to. Ja si myslím, že nemajú to ľahké Maďari, ak by 
siahali na naše hranice, majú s nami problémy, ale ja sa netajím tým, že často aj Ficovi hovorím, že v 
mnohých veciach by mal stáť pri Orbánovi a viete, aj v Memorande národa slovenského bolo, že spolu 
s bratskými uhorskými národmi musíme držať spoločne proti rozpínavosti západu a agresivite východu 
a bolo to aj za čias dávnych Márie Terézie, kedy ten tlak tých frankofónnych národov bol, a dnes vidíme 
exhibicionizmus Macrona, ktorý proste hrá svoju hru, dokonca ho dnes pokarhal aj šéf NATO, kedy nás 
nedajbože títo poskoci prezidenti, ktorého už tu nesmieme mať, môžu vtiahnuť aj do 3. svetovej vojny, 
takže Slovensko už tu malo Čaputovú, v roku 2019 som hovoril, že je to neznáma žena, záhadne odstúpil 
Mistrík a dnes je čas a uchádzam sa o hlasy voličov. Je to v ich rukách, ale verím, že tú dôveru 
dostanem.“ 
Moderátor: „Vy ste spomínali tie vaše kauzy, rigoróznu prácu, semafor a tak ďalej. Prezident by mal ísť 
príkladom. Idete v týchto veciach príkladom občanom?“ 
A. Danko: „Prosím vás, magistrát potvrdil, že semafor bol funkčný a ohnutý a ja som mal zlomený zub. 
Rigorózna práca, som jediný politik...“ 
Moderátor: „Magistrát potvrdil, že bol ohnutý semafor, nie že ste mali zlomený zub.“ 
A. Danko: „...ale, ale aj to, že bol semafor funkčný. Som jediný, ktorého za škodovú udalosť trestne 
pomaly stíhali. To isté bolo aj rigorózna práca, prišiel som na výsluch a pán policajt sa ma pýtal, či mám 
súhlas autorov, keď som mu povedal, že ten zomrel v 19. storočí a jednoducho asi ťažko od neho získam 
súhlas. To sú také idiotiny, akože som otváral listy, akože som komunikoval, neviem s kým, ak by 
čokoľvek na mňa mali za tieto 3 roky, tak by ma zavreli ako psa a idioti ako Matovič, ktorí má aj teraz 
pošpiňovali, kedy som si kúpil letenku za 900 euro a išiel za vlastné náklady na výstavu a festival                             
o jedlách, tak verím, že títo ľudia už nebudú mať dôveru a na ďalšej strane poviem jednu vec. Ja som 
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vždy ľuďom pomáhal. Smejú sa z rekreačných poukazov, smejú sa zo štátnych symbolov, ale pýtam sa 
iných politikov, keby zomrel zajtra ktokoľvek z politikov, čo by nechal ľuďom? Ja som niečo pre 
živnostníkov, učiteľov urobil a nech si urobia názor, že či tá sila médií, kedy z vás vytvárajú iného 
človeka, ako ste, či budú veriť donekonečna tým médiám, ktoré sú platené alebo budú veriť tomu, čo 
človek rozpráva.“ 
Moderátor: „Dobre, tak skúsim to opačne, aby sme sa zamerali vyslovene na vás. V čom by ste išli 
príkladom?“ 
A. Danko: „Ja mám svoj život. Do politiky som išiel ako advokát a mám legálne zdanených 8 miliónov 
euro, od roku 2003 do 2015. Očistil som starú politickú stranu, išiel som do vlády s Ficom a Bugárom, 
snažil som sa robiť reformy v školstve, išiel som príkladom vždy prácou. Mne nikdy nepadlo nič z neba, 
ja som z chudobného regiónu a naozaj z veľkej chudoby. To znamená, svojím životom mám, hrdo 
môžem povedať dvoch krásnych synov a keď verejne poviem, že áno, vadí mi, keď niekto je zbytočne 
proamerický alebo aj proruský, ja som vždy bol proslovenský a vždy som a budem donekonečna hovoriť, 
najlepší záujem je slovenský. Ak sú dobré F16-tky, presadil som to, ak je lacný ruský plyn, snažil som sa 
ho nakupovať, ale to, že nemám najlepšie PR práve kvôli médiám a často som sa vzoprel oligarchom, 
to je pravda, ale určite som menej falošný, ako niektorí kandidáti na prezidenta.“ 
Moderátor: „Prieskumy vám nedávajú žiadnu šancu uspieť. Myslím, že ste tam mali niečo okolo dvoch 
percent. Ukazujú aj to, že takzvané národné hlasy sú rozdelené medzi viacerých kandidátov. Ja už som 
tu absolvoval, na tejto stoličke sedel pán Švec, pán Náhlik, bude tu pán Harabin, bol tu pán Kotleba, v 
niektorých názoroch sa naozaj tie národné názory prekrývajú. Ako vnímate možnosť, že sa tieto hlasy 
zjednotia v prospech jedného kandidáta možno ešte pred prvým kolom?“ 
A. Danko: „Ja som svoju kampaň nastavil, že som prezident, ktorý nezradí. Ja som nikdy Roberta Fica 
nezradil a ja viem, že SNS môže vládnuť len s ním, keďže on nechcel kandidovať, cítim sa ako druhý 
povolaný kandidovať, čo sa týka národných hlasov. Sú roztrieštené, samozrejme, že každý z týchto 
kandidátov reprezentuje nielen národné, niektoré kresťanské hlasy, ale ja mám politickú skúsenosť. 
Mám vzťahy na západe aj na východe a myslím si, že by som bol prezidentom, ktorý má pochopenie 
pre ľudí a určite by som netajil to, že by som chcel byť prezidentom tejto koalície.“ 
Moderátor: „No a nemá prioritu to, aby bol prezidentom niekto s tým národným pozadím, podobne 
ako vy? To znamená, ak vy nebudete mať šancu uspieť, že teda podporíte niekoho ďalšieho?“ 
A. Danko: „Viete čo, to je predčasné. Ja som povedal, že sledujeme prieskumy, musím povedať, že keby 
som mal veriť prieskumom, tak si to hodím už dávno na nejaký strom, pretože to, čo robia niektoré 
idiotské agentúry, ktoré patria Denníku N, SME-čku a to čo, odpustite mi, často vysielate...“ 
Moderátor: „Neviem o tom, že by niektorá z agentúr patrila konkrétnemu médiu...(nezrozumiteľné)“ 
A. Danko: „No...patria, patria, nie...a sú to dneska manipulované v mnohých veciach, aj čo sa týka 
takého politického podhubia. My chceme urobiť cez štatistický úrad zákon, kedy dostaneme aspoň pod 
kontrolu niektoré agentúry tým, že budú musieť zdokladovať, že vôbec prieskum urobia, takže ja som 
prieskumom nikdy neveril a poviem jednu vec. Ten najlepší prieskum sú voľby, ale pre mňa, priznávam, 
je veľkou prioritou, aby národný hlas bol v bloku národných strán, lebo ak nezmeníme Európsky 
parlament, a preto som aj lídrom európskej kandidátky, a máme dnes šancu so SNS značkou byť v bloku 
národných strán, tak nezastavíme tento idiotizmus, ktorý spája aj prezidenta Pavla, Macrona aj 
všetkých tých liberálov, ktorí nevedia zdokladovať, odkiaľ majú peniaze na voľby a zrazu sa tu objavili 
a rozprávajú nám o Green Deale a rozprávajú nám o prozápadných amerických záujmoch, ale nie o 
tom, čo potrebuje Slovensko, slovenský občan.“ 
Moderátor: „Minimálne vo Francúzsku si myslím, že si tieto veci strážia. Bývalí prezidenti tam čelia 
pomerne dôležitým a ťažkým súdnym procesom. Nicolas Sarkozy, aj aj Jacques Chirac by vám o tom 
vedeli rozprávať.“ 
A. Danko: „Pamätajte, že Macron, aj Macron keď skončí funkciu, som presvedčený, že bude mať čo 
vysvetľovať.“ 
Moderátor: „No dobre, tak skúsme tak čisto prakticky, čo by bolo so Slovenskou národnou stranou, ak 
by ste uspeli, vzdali sa postu predsedu Slovenskej národnej strany. To sa u prezidenta predpokladá. Ste 
sponzorom, integrátorom tej strany, čo by s ňou bolo?“ 
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A. Danko: „Ja by som ako prezident Slovenskej republiky samozrejme zvolal predsedníctvo, poradil sa s 
poslaneckým klubom a riešil by som to v tej situácii, tak ako hovorí jeden klasik, že nie je nič horšie, ako 
sa vyzliecť skôr, než vojdeš do vody, takže neriešme niečo, čo bude, kým to nie je.“ 
Moderátor: „No dobre, tiež ale tým pádom asi nedávate veľkú pravdepodobnosť tomu svojmu zvoleniu, 
lebo už by ste to asi mali premyslené.“ 
A. Danko: „Ja som vám povedal, že je mnoho vecí, ako by som pristupoval k prezidentskému úradu. Ja 
mám 49 rokov a v roku 2019 keď som bol druhý v prieskumoch po Lajčákovi som nešiel kandidovať a 
zavolal som si Štefana Harabina a povedal som, že nechcem rozbíjať národné hlasy. Vtedy národné 
hlasy rozbil Kotleba, pretože Štefan Harabin, podľa mňa, by porazil Čaputovú. Dnes ma nechajte sa 
politicky rozhodnúť, ja som spojil národné strany. Dnes vidíte, že ten blok funguje. Bez Slovenskej 
národnej strany a bez ľudí, ktorí sú na kandidátnej listine, ktorým patrí vďaka, by táto vláda 
neexistovala, takže si zaslúži aj SNS svoj rešpekt a keby som bol prezident, tak by som bol zlý prezident 
na slniečkárov, to si píšte.“ 
Moderátor: „No, tak možno, že si to dáte niekde ako medzi tie slogany.“ 
A. Danko: „Ale veď pozrite sa, ja mám čas, ja môžem byť prezidentom aj o 10 rokov. Národ sa už sklamal 
v Matovičovi a hovoril som, že Matovič je blázon a volili ste mnohí, 25 percent tohto národa volilo 
blázna, ktorý na tlačovke rozprával, kým bude Danko predseda parlamentu, mi otvára listy a začal tam 
plakať ako idiot a potom ste si ho zvolili. Tak keď si teraz zvolíte ďalšieho motáka za prezidenta, tak 
potom neplačte.“ 
Moderátor: „Spomínali ste aj vašu kandidatúru do Európskeho parlamentu. Opäť je to praktická 
otázka, pretože sa nezlučuje pôsobenie v Národnej rade Slovenskej republiky s pôsobením v Európskom 
parlamente, nie je to možné v jednej osobe. Opustili by ste teda post podpredsedu národnej rady, ak by 
sa vám zadarilo v európskych voľbách?“ 
A. Danko: „To znova má rôzne východzie situácie. Bude prezident Pellegrini, bude prezident Korčok, 
bude prezident Harabin, bude prezident Danko. Sú to, je to politicky nutná jazda. Ja som vám povedal, 
23. mája v Prahe bude stretnutie Okamura, Le Pen, De Vils, Salvini. Slovenská národná strana je ako 
jediná národná pozvaná do bloku národných strán. Ja chcem, aby SNS mala zastúpenie, kto bude tam 
tie farby hájiť, je otázka, kto sa prekrúžkuje, ale v každom prípade SNS nie je Danko, Danko nie je SNS, 
aj keď som predsedom už 12 rokov a ukázal som hádam spojením národných síl, že viem svoj tieň 
prekročiť.“ 
Moderátor: „No, to je ale tá otázka aj smerom dovnútra strany, pretože zatiaľ hovoríte, podarí sa, 
uvidíme, nepodarí sa, uvidíme tiež, no to nie je celkom úplne jasný politický cieľ. Čo vám na toto povedia 
vaši spolustraníci, ak neuspejete v európskych voľbách, ak neuspejete vo voľbách prezidenta?“ 
A. Danko: „Moji spolustraníci ma poznajú, nie ako niektorí ľudia z tých idiotských bulvárnych médií, ako 
teraz Plus 7 dní o mne vypisuje všelijaké sprostosti. Moji stranící vedia, aký som človek a vedia, že to v 
hlave mám usporiadané a viem čo chcem, takže nechajte to na mojich straníkov, som predseda 12 
rokov, Češi majú také slovo, že dosť vychcaný na to, aby som si poradil. Situácia, ešte raz opakujem, 
prešli sme klinickou smrťou, sme tu. SME-čko, Denník N ide poraziť, lebo im zastavujeme peniaze po 
ministerstve kultúry, ideme dať do poriadku RTVS, všetci by si želali zlikvidovať Andreja Danka, takže 
keď ide aj economy triedou za 900 euro, tak je ten najhorší človek, ale keď vysvetlím, že to tak nie je, 
tie médiá píšu idiotiny pána Matoviča, takže prosím nechajte to na ľudí a na straníkov. Mrzí ma, že 
ľudia podliehajú tomu mediálnemu boomu. My si médiá neplatíme, aby nás opisovali pozitívne a sú tu 
médiá Denník N, SME-čko, Aktuality, až niekedy je aj niekedy bulvár, ktorý keď máte frajerku je problém, 
ale keď ste homosexuál, tak to nenájdete v žiadnom článku.“ 
Moderátor: „No, dobre, toto je diskusia k prezidentským voľbám...“ 
A. Danko: „Ale však, ale o tom to je...“ 
Moderátor: „Máte právo hovoriť čokoľvek, len dovoľte, aspoň aby som ja nebol tým hromozvodom, cez 
ktorý si vylievate hnev na iné médiá a my sme radi, že ste prišli do tejto diskusie, skúsme sa viac venovať 
vašej kandidatúre. Česká vláda i prezident Petr Pavel sa Slovákom otočili chrbtom. Niečo podobné už 
avizovali pred parlamentnými slovenskými voľbami, keď avizovali, že ak vyhrá Robert Fico, ak zostaví 
vládu, tak budú poškodené slovensko-české vzťahy. Mali by ste prostriedky, kontakty, spôsoby na to, 
aby ste odvrátili zhoršenie československých vzťahov? Dnes tu ten pokus robí Václav Klaus, bude našim 
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hosťom v druhej časti tejto relácie. Vy by ste sa na koho obrátili v takejto situácii, ak by ste chceli 
zažehnať toto riziko?“ 
A. Danko: „Neviem či viete, že ja som jediný politik v histórii, Slovák, ktorý vystúpil v českom 
parlamente, takže keď si pozriete môj prejav, ja som jasne adresoval reč Čechom, že bez ohľadu na to, 
kto bude vládnuť, vždy budú naši bratia a máme za sebou aj ťažké dejiny v 30. rokoch, kedy hovorili o 
československom národe a v mnohých veciach schybili, ale samozrejme, aj my sme si išli svoje, takže ja 
im často hovorím, že bez Husáka by nemali zrekonštruovaný Pražský hrad a zase sa hnevajú, ale Gustáv 
Husák je človek, ktorý podľa mňa jeden z najvýznamnejších našich prezidentov, ktorý budoval školy, 
kultúrne domy, ale urobil aj chyby. Pozatváral cirkevných predstaviteľov, ale z každého života človeka 
sa musíte učiť a čo je najhoršie v živote? Nejaký politický tĺk, ktorý nevie ani povedať, čo ľuďom vlastne 
pomohol, ako preplával životom a dnes poviem tak, že českí predstavitelia sú predstavitelia, ktorých 
musíme rešpektovať, lebo si ich zvolil český národ a vidíme, že ich popularita klesá, ale to neznamená, 
že si tu niekto môže dovoliť povedať, že vzťahy Čechov a Slovákov sa zhoršili a Moravákov, ako ma vždy 
Vondráček upozorňoval, takže vôbec na žiadnom politikovi nestoja vzťahy Čechov a Slovákov. Ja tých 
Čechov milujem, aj keď nevedia šoférovať a vždy idú do ľavého pruhu, aj keď ich objavujú pod našimi 
lavínami, ja si vždy poviem svoje k Čechom, ale na druhej strane, Česi sú naši bratia, sú priatelia, majú 
najlepšie pivo, dobre sa s nimi debatuje a či bude nejaký premiér zakazovať stretnutie s našou vládou, 
je to jeho vizitka. Ja som presvedčený, že po niektorých politikoch Čechoch o pár rokov ani pes 
neštekne.“ 
Moderátor: „No, dobre, len teraz je otázka, ako by ste vy pôsobili....“ 
A. Danko: „Nerobte z toho tragédiu.“ 
Moderátor:„...keby ste boli vo funkcii prezidenta, na koho by ste sa obrátili? V minulosti ste mali dobrý 
kontakt napríklad na predsedu českej poslaneckej snemovne.“ 
A. Danko: „Ja mám, ja mám v Čechách veľa priateľov, ja ten národ mám rád a jednoducho, ja Prahu, 
Ostravu, Morave, Moravu, severnú, južnú, ja proste český národ a moravský národ mám rád. Ako by 
som pôsobil? Snažil by som sa ukázať, že mi je úplne jedno, koho si zvolili. Však aj my sme nemohli za 
to, keď Matovič prišiel k Babišovi, prvýkrát sa ho pýtal, že koľko je tu veľa príborov, ktorým mám začať 
jesť? Proste, ja, čo mal Babiš povedať, keď tam prišlo jedno motovidlo z Trnavy a nevedelo ani ktorým 
príborom má jesť.“ 
Moderátor: „Je to jednoduché, od kraja sa berie.“ 
A. Danko: „No. Ale to pán Matovič sa spýtal Babiša, aby ste vedeli.“ 
Moderátor: „Tak možno chcel uvoľniť atmosféru...pozrime sa na vašu kandidatútu...“ 
A. Danko: „Ale nie. Počúvajte, raz napíšem knihu, čo všetko sa dialo, možno ľudia vtedy povedia, že aj 
ja mám mnohé veci v hlave usporiadané, pretože naozaj, môže byť, človek sa niekedy zakokce, pomýli, 
ale nikdy som nebol zlý človek, hej. Ja akoby som pôsobil na Čechov, no vždy len pozitívne, tak ako vždy 
si urobím z toho srandu, hej, a vy ma tak isto dobre poznáte, že ja mám v péčku nejaké pozície, funkcie, 
ja keď niečo chcem, idem si za tým. Na druhej strane, určite nie som rozmaznané mončiči ako Šimečka 
alebo protekčný ako Korčok, ktorý sedel takto v kancelárii a hovorí mi, pán Danko, čo budeme robiť s 
tým trestným stíhaním a ja chcem byť veľvyslanec v Amerike a dneska zrazu s tými okuliarikmi chce byť 
prezident, veď to je smiešne.“ 
Moderátor: „No, poďme k najvážnejšej téme týchto dní. Takmer všetky politické udalosti súčasnosti, aj 
kroky českej vlády, ktoré sme spomínali pred malou chvíľou, sú ovplyvnené vojnou na Ukrajine. Vy 
tvrdíte len to, že chcete, aby sa zastavilo vzájomné zabíjanie Slovanov. Čo by ste poradili svojim 
priateľom v Moskve, napríklad pánovi Volodinovi, s tým máte veľmi živý, dobrý partnerský vzťah, ako 
prostriedok na dosiahnutie mieru?“ 
A. Danko: „Viete čo je reál, a dnes to potvrdil Viktor Orbán, keď Trump bude prezident a modlime sa, 
aby bol prezident, lebo keď Trump nebude prezidentom, toto skončí ešte pomaly treťou svetovou 
vojnou. Poradil by som to, aby rokovali s novým americkým prezidentom. Ja verím, že Trump proste 
tak, ako vždy vyhlasoval, že keby bol prezidentom, tá vojna nie je.“ 
Moderátor: „Na to máme ešte kopec času, tam sú ešte mesiace a mesiace. Kedy je ten dátum? Október, 
november?“ 
A. Danko: „Vy, ani ja a už vôbec nie ten zmätený Zelenskyj a už vôbec nie nejaké dodávky zbraní ten 
konflikt nezastavia. Ten konflikt je vlastne pozícia Ruska. Tam kde chceli, sú. Jednoducho, či sa to 
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dakomu páči, či nie, išli chrániť svoju národnostnú menšinu. Chápem krivdu ukrajinského národa, mám 
úctu ku každému, kto bojuje za svoj národ a za svoje územie, len toto neni ich územie a to je ten 
problém, takže ja vždy hovorím, demilitarizovaná zóna tak, ako na Cypre, tam takisto Turci napadli 
Cyprus, museli sa určiť hranice a je to status quo. Tak to dopadne aj na Ukrajine, ale kým to bude 
vyhovovať niekomu na dodávky zbraní na Ukrajinu, dovtedy to tam budú lifrovať, podporovať. 
Američania, keď poskytujú pomoc Ukrajine, vy si myslíte, že tie peniaze tam idú? Oni im povedia presne, 
čo si majú kúpiť a aby som v tejto relácii ešte raz vysvetlil, ja neútočím do Spojených štátov amerických, 
ale nie každý v Spojených štátoch amerických je takisto spokojný s vládou, ktorá tam je, pána Bidena, 
a ja mám mnoho priateľov v Spojených štátoch amerických, ktorí svoju vládu chcú zvrhnúť a chcú za 
prezidenta Trumpa.“ 
Moderátor: „No, zvrhnúť vládu je trošku niečo iné, ako vyhrať prezidentské voľby. Zvrhnutím vlády to 
zaváňalo pri útoku na kongres, kde vnikli tí demonštranti, aj ste to videli, to už je za čiarou akejkoľvek 
demokracie ako právneho systému.“ 
A. Danko: „Ale šak dobre, nemusíte ma chytať za slovo, tak samozrejme, my politici hovoríme, že 
zvrhneme vládu, keď sú voľby, tak a ja som nešiel, aj keď som mal niekedy chuť Hegera vyplieskať, ale 
proste sme išli do volieb a tomu sa čudujem, že tu nikto nechce rešpektovať výsledky volieb a aj ten 
moták na čele RTVS nechce odísť, mnoho iných ľudí z inštitúcií, tak proste my vládneme, tak chceme 
vládnuť, proste oni keď vládli, tak sa nikoho nepýtali. Mnohých ľudí na ministerstve obrany ten 
predchádzajúci minister vyhadzoval len preto, že mali niečo so SNS. No, tak ja som povedal, vyhoďte 
každého, kto má niečo s progresívnym alebo s matovičovcami.“ 
Moderátor: „Ľudia, ktorých som menoval a ktorí sú takisto prezidentskými kandidátmi, napríklad pán 
Kotleba, sa vymedzuje z toho, ako keby národného bloku národných strán, pretože napríklad podľa 
neho Štefan Harabin podporuje naše zotrvanie v Európskej únii, podporuje naše zotrvanie v NATO. Váš 
názor na zotrvanie v týchto inštitúciách je aký?“ 
A. Danko: „Kotleba je minulosť. Sám si zničil politický život a čo sa týka, Európska únia, tam kde je to 
dobrý projekt, to reformujme, tam kde to treba, to zastavme a čo sa týka NATO, pre mňa je NATO 
takisto zastaralý projekt v mnohých veciach a aj záujmy Spojených štátov a zaznieva hlas v Európskej 
únii, že Európska únia by mala mať svoju spoluprácu európskych armád. Nie každý štát by mal mať 
lietadlá alebo pozemné vojská, tak by mala vyzerať spolupráca v Európskej únii v tej budúcnosti, že 
jednoducho aj v týchto oblastiach sa bude šetriť, lebo dneska šialeno nakupuje každý štát, čo sa mu 
hodí. Niekto štvorkolky, osemkolky, lietadlá, takže ja hovorím, že Európska únia je dobrý projekt, len sa 
musí to slniečkárstvo zastaviť, lebo je nakazená tým Green Dealom, všelijakými idiotizmy, ako že v roku 
2035 sa nebudú vyrábať spaľovacie autá. Vieme, že ju liberáli ovládajú, pomaly je pre nich normálne 
všetko a prinášajú aj legislatívu aj vedci zo Spojených štátov amerických. Ja som z tej generácie 
Husákových detí a ja iný nebudem. Ja si myslím, že našou povinnosťou je s tým, čo západ prináša, 
bojovať a je tam množstvo pozitívnych vecí, ale určite na konci dňa sa aj tak musíme sami o seba 
postarať.“ 
Moderátor: „Čo by to znamenalo? Neutralitu v prípade Severoatlantickej aliancie alebo odchod                             
z Európskej únie, v prípade nejakého referenda?“ 
A. Danko: „Viete čo, z Európskej únie, ak to ďalej tak pôjde, množstvo štátov začne vystupovať. Zoberte 
si len zadĺženie jednotlivých štátov, ktoré prekročuje 100 percent HDP. Zoberte si ten komunizmus, ktorý 
je na západe, tak my tu ideme platiť za nejakého černoška 20 000 euro, že západ nám povie, že keď 
vám ich nemôžeme doviezť, tak nám za nich zaplaťte 20 000 euro. Naši ľudia, čo by dali za to naši 
dôchodcovia, keby každý dostal 20 000 euro a my za ľudí, ktorí v Európskej únii nikdy nič nerobili, tak 
to platíme, takže...“ 
Moderátor: „No dobre, ale to musí ísť o človeka, ktorého tam vylovili niekde z tej studenej vody.“ 
A. Danko: „Ale ja ho kašlem, nech ho naložia a odvezú do Afriky. Čo my máme zaňho platiť, ešte Slováci, 
veď my tu, naozaj množstvo ľudí žije z ruky do úst, tak jednoducho mi už nevysvetľujte donekonečna, 
že každý, kto sa sem preplaví, tak tu bude mať raj. Ako proste, máme čo tu robiť s ľuďmi, ktorí tu žijú, 
my sme nekolonizovali niektoré štáty. Nech sa o nich starajú Francúzi, Španieli, čo my s tými ľuďmi 
máme, ktorí sem prichádzali?“ 
Moderátor: „Kde je ten chlieb a soľ, kde je tá tradičná pohostinnosť Slovenska?“ 
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A. Danko: „Ale prestaňte. Zas na tú slovenskú dobrotu máme doplatiť? Proste musíme si svoje chrániť 
a áno, ja vnímam v niektorých štátoch politikov, ktorí už hovoria, že z únie silné štáty možno odídu. 
Francúzsko, Nemecko, Benelux. Uvidíte, že oni si vytvorili model, ktorým nás zadĺžili, ovládajú, 
sofistikovane ovládajú a na konci dňa samotné niektoré veľké štáty môžu prvé odísť.“ 
Moderátor: „Tak, ak by to boli tie, ktoré ste menovali, tak by to bol samozrejme koniec Európskej únie 
v takej podobe, ako ju v súčasnosti poznáme. Pán Danko, veľmi pekne ďakujem, vyčerpali ste si svoj 
čas, ktorý tak isto ako vám poskytujeme ostatným kandidátom na post prezidenta Slovenskej republiky. 
Verím, že sa uvidíme v niektorej z ďalších relácií.“ 
A. Danko: „Na záver asi len ako Mečiar, neublížil som nikomu z vás som neublížil, takže nech sa Slováci 
rozhodnú, či sa chcú sklamať, alebo budú voliť ľudí, ktorí hovoria to, čo cítia.“ 
Moderátor: „Ale nelúčite sa, lebo pán Mečiar to kýval na rozlúčku?“ 
A. Danko: „No, viete čo, nelúčim sa, ale ešte stále verím, že ten liberalizmus zastavíme a že prezidentom 
nebude americký poskok, alebo niekoho koho si oni menujú, alebo niekto z liberálnej lobby alebo inej 
lobby, takže som normálny heterosexuálny chlap, ako hovorí Fico, ktorý buchne do semaforu, ale 
nezradím Slovensko.“ 
Moderátor: „Ďakujem veľmi pekne, ešte raz želám príjemný večer. Dámy a páni, vám ďakujem za 
pozornosť a čas, ktorý ste venovali tejto diskusii s prezidentským kandidátom Andrejom Dankom. My 
budeme v našej Téme dňa pokračovať, bude to nemenej zaujímavý hosť, bývalý prezident Českej 
republiky Václav Klaus.“ 
Zvukovo-obrazový komunikát 
Moderátor: „Petr Pavel a Petr Fiala sa už nechcú s Robertom Ficom a našou vládou ani len zhovárať. 
Česi jednostranne ukončili medzivládne konzultácie a napĺňajú to, čo hovorili už pred slovenskými 
parlamentnými voľbami. Český prezident Petr Pavel sa už vtedy vyhrážal, že ak bude na Slovensku 
zvolená vláda Roberta Fica, dôjde k zhoršeniu vzájomných vzťahov. Ako dôvod uviedol český prezident, 
že niektoré Ficove názory, citujem, zodpovedajú skôr ruskej propagande, než západnému videniu sveta. 
Čo na to hovorí jeho predchodca vo funkcii prezidenta Českej republiky a predseda dvoch českých vlád 
Václav Klaus? Odpovie on sám, v druhej časti dnešnej témy dňa. 
Zvukovo-obrazový komunikát 
Moderátor: „Pán prezident, vitajte v televízii TA3 v relácii Téma dňa, dobrý večer.“ 
V. Klaus: „Dobrý večer.“ 
Moderátor: „Boli ste dvakrát predsedom českej vlády, predsedom poslaneckej snemovne parlamentu 
Českej republiky a dvakrát prezidentom Českej republiky. Tých konzultácií a návštev Slovenska na 
vládnej, parlamentnej či prezidentskej úrovni museli byť naozaj stovky. Ako ste prijali tú informáciu o 
rozhodnutí českej vlády ukončiť medzivládne konzultácie s vládou Roberta Fica?“ 
V. Klaus: „Tak, já to považuji za absurdní, nesmyslné a i když samozřejmě, si česká a slovenská politická 
reprezentace za celých těch 30 let ne vždy odpovídaly, ten...jednou byli z levé, podruhé pravé vlády, 
potřetí takové nebo makové, tak ale vždycky jsme považovali intenzitu a mimořádnost česko-
slovenských a slovensko-českých vztahů za něco, co je vytknuto před závorku. Co se nemůže stát 
předmětem zrovna současného politického boje a souboje. No, a jestli to teď pánové u nás v Praze 
narušili, tak já to považuji za velkou chybu a to, že jsem tady zrovna dnes v tuto chvíli, skutečně je spíš 
náhoda. My jsme se s premiérem Ficem dlouho dopředu domlouvali na tadyhletu návštěvu, ale když se 
rozkřiklo u nás, že sem jedu, tak mám plný mobil sms-ek, emailů, které mě píše, abych se tady omluvil 
prostě, abych řekl, že to považuji za naprosté neštěstí, že k takovému rozkolu došlo. Takže, já to docela 
zbytečný, zbytečnou věc prostě považuju a je to nedůstojné. Myslím kvality vztahů, které vůči sobě 
máme, a tak je cítíme.“ 
Moderátor: „To znamená, ak už to stretnutie bolo plánované dlhodobo a povedzme okorenilo ho to, čo 
urobila česká vláda, v akom zmysle teda budete rokovať s Robertom Ficom? Bude to teda aj o tom 
rozhodnutí českej vlády, prípadne, ak sa stala už nejaká škoda, ju napraviť? 
V. Klaus: „No, tak jako myšlenka, že bychom, že bychom jako vážní politikové to, co se stalo ten minulý 
týden mohli přeskočit a bavit se o posledních výsledcích slovenského nebo českého hokejového 
národního mužstva, to fakt nehrozí. To určitě budeme mluvit o našich vztazích. Mě o ně vždycky šlo a 
já myslím, že z historických důvodů a vzhledem k roli, kterou jsem sehrál v těch posledních třiceti, téměř 
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pětatřiceti letech, tak já myslím, že mám na to nárok, abych k tomu něco docela jasného a silného 
říkal.“ 
Moderátor: „Už ste naznačili zhruba, čo to bude. Skúsme sa pozrieť na ten vplyv. Vaša pani manželka, 
pani veľvyslankyňa Lívia, je Bratislavčanka pôvodom. Naozaj, takýchto rôznych manželstiev, rôznych 
kontaktov medzi Českom a Slovenskom je veľmi, veľmi veľa na tej bežnej úrovni, na úrovni bežných ľudí. 
Aký to bude mať vplyv, ak vôbec, na nich?“ 
V. Klaus: „A tak, já myslím, že na běžnou úroveň, běžnou úroveň to žádný vliv nebude mít. Já myslím, 
že lidi jsou lidi a jsou rozumní a nenechají se oklamat pár politickými výkřiky a výroky, ze kterých jak 
sláma z bot čiší prostě politický kalkul, proč to ti lidé říkají. Čili, to já nemohu opravdu, opravdu, opravdu 
k tomu nic říct. Včera večer jsme si po skončení tady mého programu, který měl několik stupínků, tak 
jsme si řekli, půjdeme si dát ještě sklenku vína, tak jsme zašli do jedné tady místní restaurace a tam ten 
pan vrchní na nás udiveně koukal, že jsme tam tak vešli, vešli a on říkal, no to je teda pekné, pán Šimečka 
v Praze s panem Fialou a pan Klaus v Bratislavě s panem Ficom. To je dobré. Tady to víno máte jako 
dáreček od našeho podniku. Já si myslím, že to je čistá symbolika toho, jak se na to normální lidé v obou 
našich zemích dívají.“ 
Moderátor: „No, snáď to bol divák televízie TA3, takto dobre informovaný.“ 
V. Klaus: „To jsem se neptal, to teda příště, pán Bielik se budu muset zeptat, abych...protože, vy dobře 
víte, že já, když přijedu na Slovensko, tak vždycky se, vždycky přijdu do TA3.“ 
Moderátor: „Veľmi si to vážim a myslím, aj teraz je to exkluzívne. Ďakujem veľmi pekne, pán prezident. 
A ako hodnotíte, ešte keď sa vrátime k tomu rozhodnutiu českej vlády, ten dôvod? Ukrajina.“ 
V. Klaus: „Prosím vás, já nevím, jako jestli, jestli to bylo rozhodnutí české vlády s velkým R, jo, jako jestli 
to bylo nějaké fatální fundamentální jednání. Nevím o tom, nikde nepadlo u nás ani slova, respektive 
já jsem po tom nepátral dál. Takže, premiér Fiala toto, toto řekl, to je věc jedna, ale mě už to slovo 
rozhodnutí, se zdá jako docela velmi, velmi silné. Téma Ukrajina, no, prostě, já myslím, že na české 
straně, česká politická reprezentace o tragické, šílené, ničivé, každý den zabíjející lidi válce na Ukrajině, 
se u nás bohužel nemluví racionálním způsobem. A u nás prostě vítězí válkychtivost a my, kteří říkáme, 
prosím vás, zastavte to zabíjení a začněte, začněte jednat, tak, tak jsme kritizováni a myslím, že zhruba 
v tomhletom, v tomhletom rozmezí se také pohybuje to, co se teď odehrálo mezi českou a slovenskou 
vládou. Já myslím, že v tomto smyslu slovenská vláda k tomu má racionálnější postup, než vláda česká, 
která je evidentně nejvíc proukrajinská vláda asi ze všech vlád na světě. My máme také, per capita, na 
hlavu teda, nejvíc ukrajinských migrantů, uprchlíků...Česká republika, ze všech zemí světa. Takže, my 
jsme v tomto smyslu špička a já myslím, že prvním úkolem by mělo být zastavit to vraždění a zabíjení a 
druhým úkolem nalezení východiska, z toho, z té slepé uličky, ve které to dneska je. Já jsem si všiml 
včera papežův výrok o tom, že už je to tak, že radil Zelenskému, aby, aby rozumný politik vyvěsil bílou 
vlajku, jestli jsem dobře rozuměl tomu jeho výrazu.“ 
Moderátor: „ (nezrozumiteľné) spomínal konkrétne Ukrajinu, ale bolo to z toho jasné.“ 
V. Klaus: „No, já, já myslím, že to z toho jasné bylo...no tak prostě já, předpoklad, že se nejdřív vrátí 
něco, co se děje dva roky a předtím už dělo mnoho dalších let, vrátíme do bodu nula a pak teprv 
začneme vyjednávat, je prostě dětinský, nerealistický návrh. Přeci, musí se vyjít ze statu quo, z dnešního 
stavu, a v rámci něj jednat a eventuálně se dostat až někam k tomu nějakému bodu nula. Ale myšlenka, 
že se to dá udělat opačně, je opravdu dětinský předpoklad. Nevím, jestli politiků, nebo jejich poradců, 
nebo koho. 
Moderátor: „Otázkou je, že či záležitosti inej krajiny majú zasahovať, takýmto spôsobom do vnútorných 
záležitostí medzi Českom a Slovenskom. Na druhej strane, pán prezident, my sa tiež ako Slováci musíme 
naučiť byť sebakriticky, vedieť si nastaviť to zrkadlo a ruku na srdce teraz. Vy by ste sa, ako hrdý Čech, 
patriot, tak, ako vás poznám, rád a vážne bavil s niekým, kto sa ide pokloniť k hrobu ex prezidenta 
Gustáva Husáka, kto si rozumie lepšie s Viktorom Orbánom, než s Petrom Fialom? Respektíve, možno 
poučený, možno nepoučený augustom 1968, odmieta pomôcť krajine, ktorá čelí oveľa krvavejšej  
agresíve než my.“ 
V. Klaus: „A to mluvíte o který zemi, nebo o kterým, o kterým politikovi?“ 
Moderátor: „Pán predseda vlády, Robert Fico, sa bol pokloniť Gustávovi Husákovi k jeho hrobu, lepšie 
si rozumie s Viktorom Orbánom, ako s Petrom Fialom, evidentne. No, a čo sa týka tej reakcie na 
Ukrajinu, možno by sme mali mať viac empatie vzhľadom na to, čo sa nám stalo v roku 1968.“ 
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V. Klaus: „No, to nevím, tak za a, já nesleduju slovenskou politiku do té míry, že bych viděl nějaké vaše 
diskuzní pořady. Takže já netuším o tom, že, že se Robert Fico byl, byl, byl u hrobu Gustava, Gustava 
Husáka. Ne, pro mě to je nová, nová informace. Nicméně, vy házíte do jednoho pytle, a to mě zklamává 
a překvapuje, poklonit se u hrobu Gustava Husáka a opakuji, já nejsem Slovák, na rozdíl od Fica, 
poklonit k hrobu Gustava Husáka to srovnáváte s tím, že si dobře rozumí s Viktorem Orbánem, to jsou 
dvě naprosto nesouměřitelné, nesouměřitelné věci, já si..“ 
Moderátor: „Skôr sa pýtam na to, že ako sa na to pozerá český patriot, ako sa na to pozerá...“ 
V. Klaus: „Český patriot se na to pozerá tak, že, že ze všech evropských politiků v současné chvíli si 
nejvíce rozumí právě s maďarským premiérem Orbánem. Takže tohleto, jestli Fico umí mluvit                                  
s Orbánem, já považuju za vynikající výsledek a myslím, že to, aby byly slovensko-maďarské vztahy v... 
myslím, nebo ne, nezabývám se tím intenzivně, ale aby byly v tak idylickém stavu, jak jsou dneska, tak 
to já myslím, že by Slovensko mělo být rádo, ne? Aspoň tak to vidím já z Prahy.“ 
Moderátor: „V úvodnom slove som spomínal, že tak Petr Pavel, ako aj členovia súčasnej českej vlády 
ešte pred slovenskými parlamentnými voľbami predpovedali takýto vývoj, že teda môže dôjsť k 
zhoršeniu našich vzájomných vzťahov. Oni sami to považujú za konzistentnosť vo svojich názoroch. Naši 
politici za zasahovanie do našich vnútorných záležitostí. Čo si o tom myslíte vy?“ 
V. Klaus: „Tak, jáj jsem byl  u toho, kdy se dělilo Československo, jede...nejenom u toho, já myslím, já 
jsem byl v tom, by se dalo říci, klíčovým hráčem. Nicméně, já jsem prostě od té doby přijal jednu zásadní 
zásadu. Když už jsme se rozdělili a já jsem žádným fanouškem rozdělení nebyl a má to souvislost i s 
mými rodinnými poměry a s tím, že na rozdíl od mnoha Čechů, já jsem na Slovensko často jezdil a hrál 
jsem tady celou československou basketbalovou ligu, takže já jsem tady x-krát hrál v Bratislavě. Znám 
tady všechny haly u vás nedaleko, v Handlové, Prievidze, Svitu v Košicích, takže já jsem sem jezdíval 
často. Tak, já jsem nijak netoužil po rozdělení, nicméně věděl jsem, že v momentu, když jsme se rozdělili, 
tak jsem si zadal jasné pravidlo a vyžadoval jsem ho od všech kolem sebe. Teď už do toho Slovensku 
nekecejme. Teď už prostě si nehrajme na roli staršího nebo většího bratra, kterej, kterej poučuje a tak 
dále. Já jsem za těch třicet let neřekl jedno jediné slovo vůči, vůči Slovensku a já vím mnohokrát na mě 
přišli novináři, abych, abych vyjádřil hluboký protest proti tomu, či onomu. Já myslím, že se to dělat 
nemá a z zejména Češi by na tohle měli být citliví a empatičtí, aby věděli, že tohleto si Slovensko 
nepřeje.“ 
Moderátor: „No, je to taká nepríjemná otázka, ale ja som to tak prežívala ako dieťa. Už vtedy sa po 
Bratislave hovorilo, že Česi sa tak v Prahe trošku na Slovákov pozerajú z patra. Myslíte si, že to pretrváva 
aj dnes?“ 
V. Klaus: „Já myslím, že nevím, jestli tohleto přetrvává, ale je to vždycky relativní, tohleto, kdo se na 
koho, kdo se na koho dívá z patra. Já jsem měl pocit normálního spolužití, ale, ale je prostě pravda, že, 
že s postupem času se ukázalo, že to společné bytí se Slovenskem byla jistá historická mimořádnost, 
která taky nepřetrvala, nepřetrvala žádnou větší, větší krizi a my teď se blížíme ke dnu, ke dnu 15.3. 
1939, 85. výročí a pro nás je to prostě jeden z nej, nejnegativnějších, nejsmutnějších dnů české, české 
historie. No, a samozřejmě, když si připravuju projev na tohleto téma, za pár dní už to je, no, tak, tak 
samozřejmě si při tom zopakuju nějaké věci a uvědomím si, že, že toho 15.3., a dokonce ne 15.3., ale už 
14.3. prostě Slovensko vyhlásilo, že jde bez Čechů a tak dále. Čili, vždycky každá větší dějinná událost 
ukázala, že nejsme jedno, jedna duše a jedno tělo, ale myslím, že jsme byli dlouho schopni spolu 
racionálně žít. Já bych si moc přál, aby to bylo prostě i teď.“ 
Moderátor: „Českej vláde nemožno v spornej otázke Ukrajina, uprieť snahu a iniciatívu, oni sa naozaj 
snažia niečo urobiť tak, aby tá ruská federácia nezvíťazila. Teraz je to iniciatíva Petra Fialu. Ten zbiera 
peniaze na nákup 800 000 delostreleckých granátov. Viete niečo o tom viac, ako sa to vôbec dá, také 
množstvo a kde obstarať v dnešnom svete? 
V. Klaus: „Nezlobte se, nevím o tom nic a je mi to trošku zvláštní a myslím, že je to pouze taková horečná 
iniciativa této české vlády, která ví, že je velmi neoblíbená ve své vlastní zemi a která hledá únik do 
vnějších záležitostí a v těch jakoby se osvědčit a s nadějí, že by mohla díky tomu získat nějakou podporu 
české veřejnosti. Nevím o tom, samozřejmě, nic. Nevím, kde by se ty peníze daly sebrat. Mám velké 
obavy o tom, jak se budou sbírat. Mám velké obavy, kolik se bude za ty granáty platit, že to bude bez 
výběrových řízení, dneska slavných v celé evropské unii a tak dále. Takže, nevím, nevím o tom, ale 
opravdu nic a dokonce se přiznám, že ani vědět nechci.“ 
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Moderátor: „Spomínali ste, že máte veľmi dobrý vzťah k Slovensku. Ako si ho budete pestovať? Máte 
ešte na Slovensku pripravené nejaké ďalšie aktivity, stretnutia?“ 
V. Klaus: „Tak, já jsem přijel na dva dny.  Včera jsem tady měl besedu v jednom bratislavském klubu, 
kde přišla spousta lidí...“ 
Moderátor: „A moderoval to Milam Markovič, ak si správne spomínam.“ 
V. Klaus: „Tak, tak...hodinu jsme si povídali s prezidentem Gašparovičem o všech těchto věcech. Velmi 
mě potěšilo, že je v mimořádně dobrém fyzickém stavu, to jsem, to mě opravdu, z toho mám radost. 
Jsem tady u vás, za chvíli půjdu k premiérovi Ficovi, odpoledne máme ještě velkou besedu v Deníku 
Štandard a tak dále. Tak, ale večer honem zpátky, tak člověk má hlavní věci doma. Tohleto to je výlet.“ 
Moderátor: „A prečo je to podľa vás dôležité?“ 
V. Klaus: „Proč je důležité být tady? No, ne, tak zaprvé, zaprvé jedna věc by byla důležitost bez toho, co 
se stalo minulý týden a druhá věc je poté, co se stalo ten minulý týden. Já, já jsem původně myslel, že 
tady vyndám mobil a budu předčítat esemesky, které mi, které mi píšou, píšou lidi. Vyřiďte tam, prosím, 
že se omlouváme a že se stydíme za to, co udělal náš premiér a tak dále. Nebudu, nebudu ty esemesky 
číst aby sme to zdržovali tady, ale to říkám, to bylo nečekané zauzlení té mé návštěvy tady po roce, po 
roce na Slovensku. Jezdím sem rád. S řadou,  s řadou lidí jsem v kontaktu a doufám, že budu. Kde jsou 
ty časy, když jsem chodil po Tatrách a s manželkou, a po Liptově a v Západních Tatrách a po Roháčích. 
To už teď...starší lidé, už na ty velké kopce nevylezou.“ 
Moderátor: No, možno by som vám mohol dať jeden tip, čo sa týka vašej basketbalovej minulosti, tu 
kúsok odtiaľto je krásne zrekonštruovaná hala na Trnavskej ulici, kde ste určite takisto odohrali nejaký 
zápas. Možno že by to stálo za pohľad a za spomienku.“ 
V. Klaus: „To by bylo hezký. Já jsem původně prvně tady hrál první svůj ligovej zápas 20 let předtím, než 
jste se narodil, pane redaktore. Na podzim '59 a to jsem dal svůj první ligovej koš tady a to bylo, to bylo 
u Dunaje tam v té...“ 
Moderátor: „Pravdepodobne na FTVŠ alebo v PKO.“ 
V. Klaus: „V PKO. To byl park kultury, nebo co to bylo.“ 
Moderátor: „Park kultúry a oddychu.“ 
V. Klaus: „Takže, tam jsem prvně hrál v tý době párkrát.“ 
Moderátor: „Tam už tú telocvičňu nenájdete, ale tá na Trnavskej ešte stojí.“ 
V. Klaus: „Ta je zrušena, to už jste...vy rostete a bouráte, bouráte staré věci.  Ano, takže já tady kontakty 
mám rád a vzpomínám na ty basketbaly.“ 
Moderátor: „My budeme veľmi radi, keď nás opäť navštívite, pán prezident. Veľmi pekne Vám 
ďakujem.“ 
V. Klaus: „Děkuji taky pěkně a zdravím tady na Slovensku.“ 
Moderátor: „Príjemný deň. Dámy a páni, toľko z dnešnej Témy dňa, ďakujem vám za pozornosť a čas, 
ktorý ste jej venovali. Zajtra budeme pokračovať v diskusiách s prezidentskými kandidátmi.“ 
20:40:35 Koniec programu Téma dňa 
20:40:36 Zvukovo-obrazový komunikát, program Počasie, zvukovo-obrazový komunikát, reklamný 
blok, zvukovo-obrazový komunikát, upútavka na programy Kráľ na ťahu, Zdravie, program Flešky, 
program Zdravie. 
20:59:59 Koniec záznamu vysielania 


